
   J.nr. 

   Dato: 19. maj 2010

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 426 af 27. april 2010. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Nick Hækkerup (S).

(Alm. del).

Troels Lund Poulsen

/Merete Norup Pedersen

                         

Skatteudvalget 2009-10
SAU alm. del Svar på Spørgsmål 426
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

I svar af 19. april 2010 på alm. del - spørgsmål 329 oplyser ministeren, at den fulde effekt 
af datatilkøbene vil kunne ses i 2011, og at datatilkøbene vil forbedre den nye restancestati-
stik. På denne baggrund bedes ministeren oplyse, hvor mange restancer, der vil blive foræl-
dede, dvs. går fra at være uerholdelige, men fortsat retskraftige, til ikke-inddrivelige, fra 
d.d. til den fulde effekt af datatilkøbene vil kunne ses i 2011.

Svar: 

Det er ikke muligt at lave en opgørelse af, hvor mange restancer, der vil forælde fremover.
Den nye restancestatistiks opgørelser – også efter fuld implementering af datatilkøb i 2011
– vil altid basere sig på udtræk af aktuelle data på baggrund af en handling, der er sket, ek-
sempelvis at en restance er vurderet og blevet afskrevet som forældet. En vurdering af hvil-
ke krav, der må forventes at forælde fremover, vil derimod altid basere sig på et skøn, og 
har derfor ingen sammenhæng med den nye restancestatistik. 


